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natuu
rbeheervergoeding en faunaschades voorkomen. Het gaat
om percelen die met een beheertype op de kaart staan in
het natuurbeheerplan van de provincie Overijssel. Ze
vallen onder het Subsidiestelsel Natuur en Landschap en
hebben  primair  een  natuurfunctie.  Eventueel
landbouwkundig  medegebruik  is  ondergeschikt  aan  de
natuurfunctie.
 

Met het invoeren van de nieuwe beleidsregels vervalt ook de
toets op landbouwkundige beperkingen in Overijssel. Zo hoeven
boeren met gepachte percelen met landbouwkundige beperkingen
niet  langer  een  pachtovereenkomst  aan  te  leveren  bij  een
aanvraag om een tegemoetkoming. Dit maakt het aanvraagproces
eenvoudiger. Voor natuurpercelen die meerjarig worden verpacht
en waarbij het contract voor 15 mei 2022 is afgesloten, geldt
een tijdelijke uitzondering op de nieuwe regel. Voor deze
percelen mag tot 2025 wel een tegemoetkoming in faunaschade
worden aangevraagd.

De  tegemoetkoming  in  faunaschade  is  oorspronkelijk  bedoeld
voor  landbouwbedrijven  die  voor  hun  bedrijfsvoering
afhankelijk  zijn  van  de  gewasopbrengst  van  hun
landbouwgronden.  De  tegemoetkoming  compenseert  de  gemiste
inkomsten.  In  de  oude  Beleidsregel  was  al  sprake  van
uitsluiting van gepachte reservaatgronden met beperkingen. Die
lijn is nu doorgezet voor alle natuurgronden.

Natuurpercelen worden niet primair ingezet voor de landbouw.
Bovendien hebben deze gronden een lagere economische waarde en
lagere opbrengst dan grond met een landbouwbestemming. Toch
werd hier in een aantal gevallen een tegemoetkoming in schade
voor verleend. De provincie Overijssel vindt dat niet langer
passend. Verder is het zo dat eigenaren van natuurpercelen –
naast  een  vergoeding  voor  faunaschade  –  meestal  ook  een
subsidie  voor  natuurbeheer  krijgen.  Met  de  nieuwe



beleidsregels  wordt  stapeling  van  natuurbeheervergoeding  en
faunaschades voorkomen.

Boeren  en  grondgebruikers  dienen  hun  aanvraag  voor  een
tegemoetkoming in faunaschade in bij BIJ12, via de online
portal MijnFaunazaken. Wanneer Overijsselse boeren binnenkort
een nieuwe aanvraag indienen, is dit dus niet meer mogelijk
voor natuurpercelen. Percelen binnen het natuurnetwerk worden
nog wel getoond in MijnFaunazaken, maar in de laatste kolom
‘Gegevens compleet’ staat een rood kruisje. Dat betekent dat
deze niet meer geselecteerd kunnen worden.

bron: BIJ12, 28/11/2023
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Te veel ganzen en wilde zwijnen bezorgen boeren in
Overijssel  kopzorgen.  Dat  bleek  deze  week  uit  de
inspraakreacties  tijdens  de  behandeling  van  de  nota
Faunabeheer in de Statencommissie Landbouw & Natuur van
provincie Overijssel. De nota vormt de basis voor het
toekomstige  faunabeleidsplan  en  bijbehorende
faunabeheerplan.
 

Insprekers  zijn  kritisch  op  het  voorstel  van  Gedeputeerde
Staten  om  het  eigenrisicopercentage  voor  ganzenschade  te
verhogen van 5 naar 10 procent. LTO Noord-bestuurder Hans van
Beuzekom  noemt  het  voorstel  onredelijk,  omdat  er  in  de
provincie de afgelopen jaren veel natte natuur is ontwikkeld.
Dit zijn volgens hem nieuwe kraamkamers voor ganzen waarmee de
populatie en dus de schade groeit.

‘In  natuurgebieden  mogen  ganzen  niet  worden  geschoten  en
inadequate  beheermogelijkheden  hebben  de  populatie  doen
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vergroten. De aantallen moeten beheersbaar worden, voordat er
wordt gekeken naar het eigen risico.’

Eigen risico verhogen
Gedeputeerde  Staten  willen  ook  het  eigen  risico  voor
wildezwijnenschade verhogen en wel naar 40 procent. Dat vinden
insprekers  namens  LTO,  de  Producenten  Organisatie
Varkenshouderij  en  uit  de  regio  rond  Engbertsdijksvenen
onredelijk,  onhandig  en  onverstandig.  Beheer  in
Engbertsdijksvenen  is  niet  mogelijk.  Hierdoor  blijft  er
volgens de insprekers constante schadedruk op de omliggende
landbouw.

De verhoging van het eigen risico zorgt voor spanning tussen
boeren en jagers, terwijl er nu een goede samenwerking is.
Insprekers stellen dat de verhoging gebaseerd lijkt te zijn op
financiële motieven waar boeren de dupe van worden.

Ganzengedooggebieden
Ook blijkt dat er in de provincie weinig draagvlak is voor
ganzenopvanggebieden. Dit komt enerzijds door de veel te grote
populaties ganzen, anderzijds door de ervaringen die in het
verleden op zijn gedaan bij eerdere foerageerregelingen.

Bufferzones rondom de opvanggebieden zorgen ook voor onrust.
Van Beuzekom: ‘De foerageerregeling is vrijwillig, maar door
deze keuze is het voor de naastgelegen boer geen vrijwillige
keuze. Funest voor het draagvlak en saamhorigheid. Alleen een
regeling  met  heldere,  gunstige  voorwaarden  kan  rekenen  op
lokaal draagvlak, maar die zien we niet in dit voorstel.’

Oktoberschade
Insprekers  roepen  Gedeputeerde  Staten  op  om  oktoberschade
voortaan te vergoeden. ‘Tegenwoordig is het groeizaam weer in
oktober waarmee er daadwerkelijk een redelijke opbrengst van
het land kan worden gehaald’, stelt Van Beuzekom.



De behandeling van de nota Faunabeheer vindt plaats in
de commissievergadering van januari.
bron: Nieuwe oogst
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